

Zápis ze 2. schůze výboru Spolku studentů historie FF UK

Ve funkčním období 2019/2020

Datum: 28. 11. 2019 od 20:00

Místo: salónek podniku U Žaludů

Zasedání je veřejné, vyhlášeno spolkovým emailem.

Přítomní členové výboru a Disciplinární komise: Michal Cáp, Lucie Kurusová, Miroslav Vašík, Tomáš Konečný, Marta Harasimowicz, Ladislav Říha, Karolína Švandová

Hosté:

Štěpán Truhlařík, Marek Panocha, Jindřich Šavel, Martin Jelínek, Jakub Izdný

1) Úvod

- zahájeno předsedou ve 20:08
- schválení zápisu z minulého výboru (5/0/0) i programu dnešní schůze (5/0/0)

2) Nejbližší akce v zimním semestru

- seminář **Všechno, co jste chtěli vědět o literatuře k novověku**
 - vede: Tomáš Konečný
 - čas a místo konání: pondělí 2.12. od 19:15 v místnosti P201
 - akce je doporučena studentům druhého ročníku a obecně všem, kdo se chystají na zkoušky z novověku
- **představení knihy doc. Pavla Himla Pozorovat, popsat, stvořit**
 - vede: Mirek Vašík
 - čas a místo konání: středa 4.12. od 19:15 v místnosti P200
 - následně proběhne diskuse autora s PhDr. Martinem Profantem, Ph.D.
 - knihu bude možné na místě zakoupit za zvýhodněnou cenu
- **představení bakalářské práce Prokopa Jandeka Počátky dynamitu v Čechách**
 - čas a místo konání: úterý 10.12. od 19:15 v místnosti P201
 - na starosti: Martin Jelínek, Michal Cáp
 - práce se zabývá působením Nobelova koncernu v českých zemích a celém Rakousku-Uhersku
- **druhý letošní filmový klub, promítání filmu Blade Runner**
 - vede: Vjačeslav Glazov
 - čas a místo konání: středa 11.12. od 19:00 v místnosti P429 (promítací sál ve 4. patře)
 - akce je pořádána ve spolupráci se spolkem anglistů Schwa
 - před promítáním úvodní přednáška týkající se obrazů budoucnosti v dějinách, kterou přednese buď doc. Spurný, anebo kolegyně Kateřina Sixtová (v jednání)

tradiční vánoční večírek FFabuly

- čas a místo konání: středa 18.12. od 19:00 v hospodě U Kacíře (Mánesova 87, Praha 2-Vinohrady), zjednáno Ladislavem Říhou, vytvoří událost na facebooku
- předseda Cáp se zde plánuje strašně opít

3) Výhled do letního semestru

- v Náprstkově muzeu bude na jaře Ondra Crhák pořádat diskusi o českém orientalismu
 - akci si zajišťuje sám Ondra
 - Kája navrhuje zapojení orientalistického spolku Madžlis, bude kontaktovat Ondřeje
 - kdo se chce přidat k přípravě akce, má to komunikovat přímo s Ondrou
- archeolog. vykopávky v Letech
 - chtějí prezentovat svůj výzkum
 - tip na akci od Ústavu českých dějin, zprostředkují kontakt s profesorem Klápštěm
 - recentní archeologie
 - konceptuálně probrat později
- Zuzana Vařáková – představení bakalářské práce o symbolice vlka ve středověku (zajišťuje kolega Cáp)
- Kolega Cáp taky ukecává kolegyni Vařákovou na další akce
 - Barbora Hunčovská, společná přednáška o animal studies
 - spolupráce s příslušnou katedrou na PříFUKu
- začneme testovat formát na sebe navazujících přednášek a debat
 - místo přednáškových dnů
 - široký okruh zájmu (enviromentální dějiny, dějiny krajiny, animal studies)
 - prezentovat jednotlivé přístupy a disciplíny, které se na Úvodu neukazují
 - popularizace méně známých témat
 - promyslet to a později probrat, lidi by se na tom měli učit dělat akce a vstoupit do debaty (jak prohlásila Marta)
- Matěj Moravanský (2. ročník Bc.) by chtěl na FF organizovat něco na způsob „kritického klubu“
 - podle Marty jsou to panelové debaty s jednotnou hlavičkou
 - jiná forma debaty, diskuse
 - T. Konečný upozorňuje na krátkodobost fungování takového formátu (dlouhodobě nefunkční z důvodu absence entuziasmu) a nabízí, že se s ním sejde a prokonzultuje s ním tento nápad
 - V nejbližší době se s kolegou Moravanským sejde a nápad probere kolega Cáp i kolega Konečný
- Marta by chtěla uskutečnit akci zaměřenou na kulturní dějiny
 - Tomáš Konečný navrhuje spojit s představením knihy Tomáše Malého
- Kristýna Andělová, představení Kopečkových knih History of Political Thought in East Central Europe
 - politické myšlení, řešeno již minule, politologové budou mít čas až v únoru, takže je čas
- stále otevřená otázka Muzea 20. století a debaty o něm

- podle Marty to má konfliktní potenciál
- zatím k promyšlení
- Štěpán Truhlařík by udělal něco k devadesátkám
 - už k tomu na podzim proběhla konference, takže uvidíme
- Štěpán Truhlařík by chtěl promítat v rámci filmového klubu film Baader Meinhof Komplex
 - domluví se se Slávou Glazovem

4) Rádio 201

- v dohledné době by se měla vydat Štěpánova recenze
- Jan Ort teď nechce jít do debaty (rodinné důvody), debata se přesouvá
- kol. Paděra dělá rozhovor s plzeňským archeologem Vařekou (též dělal vykopávky v Letech)
- chceme se dostat do Romského muzea, je to problematičké
- nevíme o pokroku dvou kolegů, nekomunikují – byli odbyti, zkusí to znovu
 - Martin Jelínek a kol. navrhuje použít násilí
- zjistilo se, že v rádiu jsou přesně rozdělené role
 - Štěpán: hodný polda
 - Jelda: zlý polda
 - Marek: tajný polda/polda konfident
- Tomáš Matys měl připomínky ke Štěpánově recenzi, ale dále nekomunikoval, takže recenze bude vydána nepřipomínkována, kolega Cáp doporučuje víc dohlížet a trestat
- Kateřina Sixtová kontaktována ohledem Přehledu literatury
 - debata již zajištěna
- do konce kalendářního roku díl vyjde
- Martin Jelínek chce dát do příštího dílu Obscure dát QR kód na rádio

5) Časopis Obscura

- shání články, byl dán Call for Articles, deadline je 20. ledna
- budeme rádi, když to vyjde
- debata o budoucnosti, situace je nejasná
- tyto záležitosti je třeba řešit akutně
- byla oslovena šéfredaktorka Eliška Farová, zda se nebudou dávat plakáty na spolkovou nástěnku
 - plakát by mohl být šířen i na dalších nástěnkách (ÚČD...)
 - jako plakát by mohlo sloužit i Call for Articles, opravit gramatické chyby, vytisknout, umístit
 - tím se otevírá i otázka kultivace nástěnky spolku
- časopis chce vlastní stránky, které nebudou pod FFabulou
 - technicky údajně vhodnější, co o tom ví referuje Michal Cáp z kontaktu s kolegou Crhákem a Karolínou za redakci a její skupinovou konverzaci

- Miroslav Vašík požaduje obsáhlejší vysvětlení, výbor souhlasí
- finanční otázka, 200 Kč na založení domény + další výdaje
- výbor odmítl hlasovat o schvalování tohoto bodu, dokud nebude mít k dispozici detailní stanovisko členů redakce
- pokud o novou stránku (finančně podpořenou) stojí, měli by se členové redakce Obscure dostavit na nejbližší schůzi výboru a předat mu své stanovisko
- T. Konečný navrhuje rovnou revizi webu FFabuly

6) Přípravné kurzy 2020

- Za organizaci přípravek referuje kolega Cáp
- už byla zahájena příprava, je v plném proudu
- až na dva už jsou zajištěni lektori
- v prosinci bude spuštěna propagace a předběžné přihlašování
 - propagace bude vypadat stejně jako loni
- kurzy budou prodlouženy o jeden týden, jinak se pokračuje ve stejném konceptu jako loni
- peníze z loňska jsou sice v pomalém, ale přeci jenom pohybu, budou (snad) k dispozici
- v pondělí 2.12. bude možná během školení řešena otázka propagace skrze fakultu
- Marek Panocha má zájem participovat na přípravě a realizaci kurzů
 - pravděpodobně bude zapojen jako dozor při kurzu, Michal Cáp se mu k tomu ozve

7) Různé

- grafika, Marek Panocha už jeden plakát udělal, dostal konstruktivní zpětnou vazbu, bude dále pokračovat po náležitém proškolení (viz bod níže)
 - Martin Roček (autor současných stránek, dělá grafiku) je ochotný sejít se se zájemci o tvorbu spolkové grafiky a předat jim tipy pro kvalitní tvorbu, kolega Panocha souhlasil, bude oslovena i Nina Votočková
- webové stránky, diskuse o samostatném webu Obscure
 - Tomáš Konečný navrhuje investovat do nových stránek, které budou sloužit spolku i redakci Obscure
 - výbor se zavazuje dále zabývat touto otázkou
- ve čtvrtek 5.12. v 9:00 má výbor domluvenou schůzku s řediteli ústavů
 - ve středu den předem proběhne sraz výboru, příprava na debatu (čas a místo bude řešeno operativně)
 - ve čtvrtek sraz v 8:50 u skříně
- sešla se disciplinární komise
 - rozdělili si úkoly
 - zvolili předsedkyni (Marta Harasimowicz)
 - plánují úklid skříně (leden, únor), zapojí i výbor
 - navrhují úpravu spolkových stanov, která bude projednána u úklidu skříně
- Miroslav Vašík navrhuje Slávovi proplácet popcorn, který nosí na filmový klub
 - výbor jednohlasně (5/0/0) souhlasí, tato položka bude proplácena

8) Závěr

- příští výbor se sejde v tišší hospodě
- Martin Jelínek označil termín vánočního večírku za politováníhodný, protože se kryje s večírkem StRady a Majálesu, předseda Cáp, který se v daném momentu o datu večírku StRady a Majálesu dověděl, reagoval slovy: „Sorry jako“
- výbor byl ukončen v čase 21:23

Za výbor spolku
Lucie Kurušová